



ໂຮໜາ ພາສາ ຊາວບາບ



ເມັຍດ່າ ຜົວອົມຍິນ

ມີຄົນໜຶ່ງ ຕົວເຈົ້າຊູ່ຫົວໄກ່ແຈ້ ໄດ້
ອອກຈາກເຮືອນ ເພື່ອໄປທ່ຽວງາງນປາຣ໌ຕີ້
ທີ່ຈັດຂຶ້ນໂດຍສະມາຄົມລາວຮ່ວມເຜົ່າແຕ່ງ
ໜຶ່ງ **ແລະ ບ່ອຍໃຫ້ແມ່ບັກຫ່າແທລ໌** ນອນ
ເປົ້າເຮືອນຢູ່ກັບລູກນ້ອຍທັງສອງຄົນເພາະ
ໄປຊອກຫາເບບີຊິສນຳ ມາເທັກແຄຣບ໌ໄດ້
ແຕ່ພາຍຫລັງທີ່ງາງນປາຣ໌ຕີ້ເລີກແລ້ວ ແຕ່
ຕົວເຈົ້າກັມຄົນນັ້ນກັບຄວາງແຂນເອົາຄູ່ພາດ
ເມີທີ່ເຕັ້ນລຳດ້ວຍກັນນັ້ນໄປທ່ຽວສຸກສາສາ
ຕໍ່ທີ່ກາຊີໂນປາຈັງກ້າຈົນຈຳຮອດ 6 ໂມງ
ເຊົ້າຈຶ່ງຢ່າງຕໍ່ຕົກກັບຂຶ້ນມາເຮືອນ ແລະ
ເງິນທີ່ນຳຕິດຕົວໄປເກືອບສອງພັນກຳກຽງ
ອອດຫລອດແຕ່ພໍ່ຂປະຕູກ້າວຂາຢຽບ
ຢ່າງເຂົ້າໄປຍັງບໍ່ພົ້ນປະຕູເຮືອນ ທາງຝ່າຍ
ແມ່ເຈົ້າເຮືອນ ປາກປາແດກກຳກ້າກສຽງ
ອອກໄປໃສ່ໃບທັນທີທັນໃດກັນນັ້ນໂລດ?

-ເມັຍທີ່ໝ້າຮັກ : ບັກຈິບຫາຍ ມືງໄປ
ໃສມາ ຈົນແຈ້ງ ຈ່າງຢ່າງ ຈຶ່ງຄ່ອຍເຫັນ
ໝ້າກັບມາບ້ານ ບອກກູມາ ດຽວນີ້ ???

-ຕົວຕູ້ໝ້າແຊບ: ເຮັດຫຼຸໜວກທວນ

ລົມແບບບໍ່ຮູ້ຮ້ອນຮູ້ໜາວແລະກໍບໍ່ປາກຈັກ
ຄວາມ ທາງຝ່າຍເມັຍຈຶ່ງຮ້ອງກາກອອກ
ໄປໃສ່ຕີ່ມ ສຽງດັງແຮງຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ...
-ເມັຍທີ່ໝ້າຮັກ: ບັກຫຼຸໜວກ ກູເວົ້າແຮງ
ຊໍ່ນີ້ມືງກະບໍ່ໄດ້ຍິນບໍ່? ບັກຕິດາຍຫ່າມືງ
ແມ້ງຢອກກູຫລີບນີ້!!!

-ຕົວຕູ້ໝ້າແຊບ: ກູຫຼຸໜວກມັນກະດີ
ແລ້ວເດີອີ່ເວນ ! ມັນຈຶ່ງບໍ່ໄດ້ຍິນສຽງບ່ອຍ
ດ່າຂອງມືງອີ່ເວນເອີຍ

-ເມັຍທີ່ໝ້າຮັກ: ເຄ່າຕອບນີ້ພັດແຮງ
ຕີ່ມໝີ່ຕີ່ມເຈ້ງ ເຂົ້າໄປຕີ່ມ ເພື່ອນາງເມັຍ
ໄດ້ຍິນຕູ້ຕົວ ອອກປາກ ຕອບໄດ້ ອອກມາ
ຢ່າງນັ້ນ... " ບັກເຖົ້າຫົວ ມືງບອກກູມາ
ດຽວນີ້ວ່າມືງໄປຕາຍຫ່າກິນຂອງເນົ່າຂອງ
ບູດ ມາແຕ່ທາງໃດກັນທີ່?

-ຕົວຕູ້ໝ້າແຊບ: ກໍທ່າທ່າເຮັດເສີຍໆ
ບໍ່ຕອບບໍ່ໄດ້ພໍຄຳ ທາງຝ່າຍນາງເມັຍໂຕ
ແສບພັດໄດ້ໃຈແຮງເປັ້ງສຽງແຮງໆຂຶ້ນມາ
ກວ່າເກົ່າສິບເທົ່າ..

-ເມັຍທີ່ໝ້າຮັກ: ບັກປາກກີກກູຖາມ

ກູເວົ້າເປັນຫຍັງມືງຈຶ່ງບໍ່ຕອບກູ ເຮັ້! ກູຮູ້
ເນີບາດວ່າໄອ້ລົມຢູ່ກັບສາວໆ ແມ່ຮ້າງ
ນາງໝ້າຍ ມືງພັດຊ່າງຖແລງຊ່າງ ເອາະ
ເຊາະ ອອດອ້ອນເຂົາ ເກັ່ງບໍ່ແມ່ນຂອງ
ຄ່ອຍບໍ່ວ່າ ຈະຢູ່ຕໍ່ໜ້າ ຫລື ລັບຫລັງກູ ບັກຕິ
ຫົວເນົ່າເອີຍ ເຈັບໃຈໆ ອີ່ຫລີ!!!

-ຕົວຕູ້ໝ້າແຊບ: ອີ່ເວນ ! ກູປາກກີກ
ແມ່ນດີແລ້ວເດີ ອັນກູບໍ່ປາກບໍ່ຈາມືງກະຍັງ
ດ່າຍັງຈົ່ມບໍ່ເລີກບໍ່ແລ້ວເປັນ ດ່າກູແບບໄປ
ລາມທັງຢ່າງນີ້ໃຜຊີ້ກ້າໄດ້ຕອບມືງ ອີ່ຫົວຂີ້
ປາແດກເອີຍ!!!

-ເມັຍທີ່ໝ້າຮັກ:
ເພື່ອໄດ້ຍິນສຽງຕົວ
ໄດ້ຕອບອອກມາແບບນັ້ນນາງເມັຍພັດແຮງ
ແຄ້ນແຮງເດືອດຢ່າງສຸດຂີດແລະເວົ້າຕໍ່ໄປ
ວ່າ " ບັກເຖົ້າຕາໄລ້ ມືງຢ່າໄດ້ເວົ້າ ຕລົກ
ຖແລງເຮັດໃຫ້ກູດີໃຈຢູ່ໝີ່ເດີກູບໍ່ໄດ້ສະອອນ
ໃຈນຳມືງຈັກໝ້ອຍເລີຍຫ່າກິນຫົວມືງເອີຍ
ເຖົ້າຕາໄລ້ !!!

-ຕົວຕູ້ໝ້າແຊບ: ກູຕາໄລ້ມັນຈຶ່ງໄດ້

ເຫັນເຕັມຕາ ໄປທຽວກາງຄືນ ກໍບໍ່ຕ້ອງໄດ້
ໃສ່ແວ່ນ ຮ່າງໆໆ

-**ເມັງທີ່ໜ້າຮັກ:** ບັກປາກກວ້າງປາກ
ປາແດກ ມີງມາທຳທ່າເວົ້າຫລິ້ນສ່ອຍຢູ່ນີ້
ເບາະເຈື້ !!! ບອກກູມາດຽວນີ້ວ່າມີງໄປ
ທຽວນອນແຊ່ເຍັນຢູ່ນາອີ່ຫ່າໃດກັນມາແທ້
ຫວີະເຈື້???

-**ຕົວຕູ້ໜ້າແຊບ:** ກູປາກກວ້າງມັນ
ຈື່ງຄ່ອຍໄດ້ກິນເຂົ້າຫລາຍໆ ກູບໍ່ໃຊ້ປາກ
ມາເວົ້າດ່າ ຄືມີງຢ່າງນີ້ດອກ ທາງຝ່າຍ
ນາງເມັງ ໄດ້ພັງຕົວ ຕອບອອກມາຢ່າງ
ນັ້ນ ກໍຢັ່ງເຫລືອໃຈໄປຕື່ມຕອນນີ້ຄວາມດ່າ
ຄວາມຮ້າຍຕົວແຕ່ເສຍເຂົ້າມາວ່າດຳຈົນເຮັດ
ໃຫ້ລູກນ້ອຍທັງສອງຄົນທີ່ກຳລັງຫລັບຢູ່ນັ້ນ
ສະເດັດຂຶ້ນມາທັນທີ ສຽງຮ້ອງໃຫ້ກໍດັງພິດ
ສະນັ້ນເຮືອນ ທາງຝ່າຍຕູ້ເປັນຕົວກໍອິດບໍ່
ໄດ້ ຈື່ງອອກສຽງດ່າຮະດ່າຮາມອອກໄປ
ໃນທັນທີ... ເລີຍກາຍມາເປັນເມັງດ່າຕົວເປັນໄປ

-**ຕົວຕູ້ໜ້າແບ:** ອີ່ເວນອີ່ຕີກິນຫົວ
ມີງ!!! ມີງຄືມາຮ້ອງແຮງກັງແກ່ ຮູ້ຫລິບໍ່
ວ່າລູກໆເຂົາຕື່ນຕົກໃຈຂບາດໃດກັນອີ່ເວນ
ອີ່ຕີກິນຫົວມີງ!!!

-**ເມັຍທີ່ໜ້າຮັກ:** ຜີໂຕໃດກັນບັກເຖົ້າ
ມາໆໆ ຮິບມາກິນຫົວກູມາກິນດຽວນີ້ໂລດ
ຮິບມາກູແຮງຢາກໃຫ້ມັນມາກິນຕັ້ງແຕ່ເທິງ
ແລ້ວ ບັກເວນ... ຢູ່ໃສກັນຕີກິນຫົວມັນຢູ່
ໃສກັນ???

" ຈັງແມ່ນຄັກອີ່ຫລິດອກ ຕູ້ຍິງດຽວນີ້
ເກັ່ງສຸດຂີດ ດ່າຕົວປານສາຍພ້າແລບແລະ
ກໍບໍ່ຢ້ານຕີກິນຫົວເລີຍ... ຮ່າໆໆແຊມຍັງ

ທັກດວນກັບຜີຕື່ມອີກດ້ວຍ ໄອ່ຢາ ອີ່ວສູ່ບໍ່
ໄຫວລ້ຽວ ແມ່ ຫລື ເມັຍກັນແທ້ຫວີະ ???
ຕູ້ຍິງປະເພດນີ້ ເກັ່ງຈິງໆໄວ້ຍ)



ບ່າວປາກເຊ ໂທຣະສັຍຫາ

ສາວເມືອງຫລວງ

ໃນສະໄໝກ່ອນນັ້ນ ຢູ່ເມືອງລາວ
ມີຫ້ອງການນື່ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການປັບປຸງ
ທາງດ້ານກະສິກໍາທີ່ຂຶ້ນກັບກະຊວງກະສິ
ກໍາແລະປ່າໄມ້ໂດຍທີ່ຮ້ອງກັນໂດຍຫຍັງວ່າ
"ອາໄດ້" ແລະພາຍໃນຫ້ອງການແຫ່ງນີ້
ກໍມີພະນັກງານຮັບຕ້ອນແລະຕູ້ທີ່ຮັບສາຍກໍ
ເປັນສາວເມືອງຫລວງພຣະບາງທີ່ມີຄວາມ
ງາມຂາວອວບແລະຮູບຮ່າງໜ້າຕາພໍ່ປັດໄປ
ວາໄດ້ ແລະ ສ່ວນອີກດ້ານນື່ງທີ່ກົມໄປສະ
ນີ ແລະ ໂທຣະຄົມພະນາຄົມນັ້ນພັດມີອ້າຍ
ບ່າວເມືອງປາກເຊ ໄດ້ເກີດໄປຫລົງມັກ
ຫລົງຮັກສາວເມືອງຫລວງຢູ່ໃນໃຈ ແຕ່ບໍ່
ກ້າທີ່ຈະໄປໂອ້ລົມໜ້າຕໍ່ໜ້າລາວຈື່ງສວຍ

ໂອກາດນີ້ໃຊ້ທຣະສັຍເພື່ອໃຫ້ເປັນສື່ກາງ
ແລະຫວັງວ່າຈະໄດ້ມີໂອກາດໂອ້ລົມກັບບ້ອງ
ນາງພໍໃຫ້ຊື່ນໝາກກະດອງໃຈ ແລະ ໃນ
ຕອນເຊົ້າຂອງມື້ນັ້ນຊາຍໜຸ່ມຮູບງາມເມືອງ
ປາກເຊກໍຕັດສິນໃຈຈັບໂທຣະສັຍຂຶ້ນມາ
ແລະໝູນເລກທີ່ຕ້ອງການໂທເຂົ້າໄປຫາ
ສາວເມືອງຫລວງທີ່ກົມອາໄດ້ໃນທັນທີເພາະ
ເປັນເວລາ ທີ່ຫວ້າງ ຢູ່ພໍ ເໝາະພໍດີ ພໍດີ

-**ບ່າວເມືອງປາກເຊ :** ອາໄດ້ອາໄດ້
ຂໍໂທດ ດ່າຍໆໆເລີ



-**ສາວເມືອງຫລວງ:** ຕອບອອກໄປ
ທັນທີເມື່ອໄດ້ຍິນໃບຄຳວ່າອາໄດ້ " ຖືກຕ້ອງ
ແລ້ວນີ້ແມ່ນ ກົມອາໄດ້ " ໃຜປາກໝາ !!!
(ຄວາມໝາຍຂອງສາວເມືອງຫລວງກໍແມ່ນ
ຢາກຈະຖາມວ່າແມ່ນໃຜກັນປາກມາ?)

-**ບ່າວປາກເຊ :** ອ້າວ ອີ່ນາຍນີ້
ຖາມທີ່ນີ້ກະລ່າແລ້ວນໍ່(ຄວາມໝາຍເວົ້າ
ຊໍ່ານີ້ກໍດ່າເນາະ)

-**ສາວເມືອງຫລວງ :** ເອີລ່າກໍລ່າ
ເທົ່ານີ້ລະເນາະອ້າຍບ່າຍໆໆ (ອັນນີ້ລະ
ເນາະປາກເວົ້າພາສາດຽວກັນແທ້ໆແຕ່ສຳ
ນຽງພັດແຕກຕ່າງກັນໄປນ້ອຍດຽວມັນກໍເລີຍ
ເຮັດໃຫ້ເກີດການເຂົ້າໃຈ ໃນຄວາມໝາຍ
ທີ່ຜິດພ້ຽນໄປ ເປັນຄົນລະຢ່າງ ເວ້ນກັມ
... ຮ່າໆໆ).